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Main description

Injustice, violence, the rise of the American civil rights movement, high fashion and the arts—Gordon Parks captured half a century of the vast changes to the American cultural landscape in his multi-faceted career. I AM YOU: Selected Works, 1942–1978 reveals the breadth of his work as the first African American photographer for Vogue and Life magazines as well as a filmmaker, and as a writer. 

Reportage for major magazines dominated Parks’ work from 1948 to 1972. He chronicled black America’s struggle for equality, exposing the harsh realities of life in Harlem, institutionalized racism, and shocking poverty. Parks was equally accomplished as a portraitist, capturing figures such as Malcolm X and Martin Luther King alongside entertainers including Duke Ellington and Ingrid Bergman. He turned his attention to film in the 1960s with social documentaries as well as the now cult classic Shaft (1971). 

This book traces the threads of Parks’ achievements, examining his multi-layered oeuvre through the interaction between his photographic and filmic visions. 

Co-published with The Gordon Parks Foundation and C/O Berlin 

Unrecht und Gewalt, die Ausbreitung der amerikanischen Bürgerrechtsbewegung, Haute Couture-Mode und die Kunst –Gordon Parks hat in seiner facettenreichen Karriere ein halbes Jahrhundert radikaler Veränderung in der amerikanischen Kulturlandschaft festgehalten. I AM YOU. Selected Works, 1942–1978 zeigt die gesamte Bandbreite seiner Arbeiten, seine Tätigkeit als erster afroamerikanischer Fotograf für VOGUE und LIFE als auch als Filmemacher und Schriftsteller. 

Zwischen 1948 und 1972 arbeitete Parks hauptsächlich an Reportagen für große Magazine: Er dokumentierte den Kampf des schwarzen Amerikas um Gleichberechtigung, enthüllte die harsche Lebensrealität der Afroamerikaner im New Yorker Stadtviertel Harlem, den institutionalisierten Rassismus und die schockierende Armut. Gleichzeitig schuf Parks herausragende Porträts von sowohl politischen Persönlichkeiten wie Malcolm X oder Martin Luther King als auch von Entertainern wie Duke Ellington oder Ingrid Bergmann. Während der 1960er Jahre wandte er sich schließlich der Filmregie zu und drehte eine Vielzahl von Gesellschaftsdokumentationen aber auch Unterhaltungsfilme wie den Kultstreifen Shaft (1971). 

I AM YOU folgt diesen unterschiedlichen Arbeiten und untersucht dabei Parks vielfältiges Lebenswerk im Zusammenspiel von fotografischer und filmischer Sichtweise. 



Biography

Gordon Parks was born in Fort Scott, Kansas, in 1912. An itinerant laborer, he worked as a brothel pianist and railcar porter, among other jobs, before buying a camera at a pawnshop, training himself, and becoming a photographer. In addition to his storied tenures photographing for the Farm Security Administration (1941–45) and Life magazine (1948–72), Parks evolved into a modern-day Renaissance man, finding success as a film director, writer and composer. He wrote numerous memoirs, novels and books of poetry, and received many awards, including the National Medal of Arts and more than fifty honorary degrees. Parks died in 2006.
Gordon Parks wurde 1912 in Fort Scott, Kansas geboren. Seine Kindheit wurde von Armut und Rassentrennung geprägt. Parks verdiente sein Geld als Hilfsarbeiter - unter anderem als Pianist in einem Bordell und als Schaffner, bevor er sich eine Kamera im Pfandleihhaus kaufte, und auf autodidaktischem Weg zum Fotografen wurde. Neben seinen bekannten Tätigkeiten bei der Farm Security Administration und dem Office of War Information (1941 - 1945) sowie dem Magazin Life (1948 - 1972), war Parks auch als Filmregisseur, Autor und Komponist erfolgreich. Als erster afroamerikanischer Regisseur, der einen bedeutenden Film inszenierte, verschaffte Parks dem Genre Blaxploitation mit seinem Film Shaft (1971) Bekanntheit. Er schrieb zahlreiche Memoiren, Romane, sowie Lyrikbände; und erhielt viele Auszeichnungen, darunter die National Medal of Arts - und über fünfzig Ehrentitel. 1997 stellte die Corcoran Gallery of Art in Washington, D.C. seine Retrospektive "Half Past Autumn: The Art of Gordon Parks" aus. Parks verstarb 2006. 
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